
  
 
 

Zápis 
            ze 17. řádného zasedání Akademického senátu FSI VUT 

dne 21. 11. 2019 
 
 
 

Místo konání: zasedací místnost děkana FSI VUT 
Čas konání: 14:00 – 15:20 
Přítomní: dle prezenční listiny (celkem 22 členů AS FSI VUT) 
Omluveni: Mgr. Hoderová, doc. Charvát, doc. Juračka, prof. Maca, doc. Paloušek,         

RNDr. Popela, Ing. R. Popela, doc. Roupec, Bc. Belza, Ing. Kopečková 
Neomluveni: doc. Porteš, doc. Žák, Bc. List, T. Prášek 
Hosté: děkan doc. Katolický, proděkani doc. Hlinka, doc. Fuis a Ing. Bednář, tajemník            

Ing. Tesař a prof. Janíček 
Zasedání řídil: doc. Návrat 

 
 
 

 
Program: 
1. Volba skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 15. a 16. řádného zasedání, plnění            

usnesení 
3. Informace vedení fakulty, informace z grémií 
4. Vzpomínka na události listopadu 1989 
5. Schválení Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v bakalářských             

studijních programech v akademickém roce 2020/2021 
6. Schválení Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v navazujících             

magisterských studijních programech v akademickém roce 2020/2021 
7. Schválení Pravidel pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na FSI VUT v             

Brně pro akademický rok 2020/2021 
8. Předložení Pravidel pro organizaci studia na fakultě 
9. Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních           

programech za LS 2018/2019 
10. Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
11. Schválení termínů (17. 12. 2019, 6. 2. 2020) a programu příštích zasedání 
12. Různé 

 
Zasedání zahájil a řídil předseda AS FSI doc. Návrat. 
 
 
 
Představení přizvaných účastníků jednání 
 
Doc. Návrat přivítal děkana fakulty doc. Katolického a proděkany doc. Hlinku, doc. Fuise a              
Ing. Bednáře, tajemníka Ing. Tesaře a pozvaného hosta prof. Janíčka. 
 
 
ad 1) Volba skrutátorů 
 
Návrh skrutátorů: Ing. Klimeš, Ing. Hrabec 
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Hlasování: pro: 20 proti: 0 zdržel se: 2 
ad 2) Schválení programu zasedání, kontrola zápisu z 15. a 16. řádného zasedání,             
plnění usnesení 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje předložený program 17. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 22  proti: 0 zdržel se: 0 
 
Kontrola zápisu z 15. řádného zasedání:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 15. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 20  proti: 0 zdržel se: 2 
Kontrola zápisu z 16. řádného zasedání:  
Usnesení: AS FSI schvaluje zápis z 16. řádného zasedání. 
Hlasování: pro: 18  proti: 0 zdržel se: 4 
 
Plnění usnesení:  
Předložené směrnice na minulém zasedání byly projednány v příslušných komisích a jejich            
schvalování je na programu dnešního zasedání. 
 
3. 11. odstoupil ze SK AS FSI Ing. Kokrda, jeho náhradníkem se stává Bc. Gregor. 
 
 
 
ad 3) Informace vedení fakulty, informace z grémií 
 
Děkan: 
- Pan děkan poděkoval SK AS FSI za organizaci soutěže Strojařské schody a dalších akcí              

probíhajících v listopadu (Movember, 17. listopad). 
- Byly podány akreditace zbývajících studijních programů. 
- FSI zvítězila v soutěži Škola oceněná zaměstnavateli. 
- 4. 12. proběhnou promoce studentů doktorského studia. 
- Pokračuje příprava mobilitního projektu MOST II. 
- Je připravena k projednání 1. verze autoevaluačních kritérií pro habilitační a profesorská řízení. 

Tajemník: 
- Je zprovozněno parkoviště před A1. 
- K programu reprodukce pan tajemník prezentoval harmonogram rekonstrukcí budov A3, B2 a            

KH3 (začátek stavby červenec 2021) a A2, B3 a KH2 (začátek stavby červenec 2022). Obě               
rekonstrukce potrvají cca 1 rok, poté budou rekonstruovány budovy A4 a B1. 

- Rekonstrukce budov A5 a A6 proběhne 06 - 09/2020. 
Prof. Štětina: 
- 19. 11. proběhlo zasedání AS VUT a EK AS VUT. Vedení VUT zvažuje odkup objektu na ulici                 

Purkyňova, což by mohlo být pro FSI zajímavé (např. pro umístění studentských projektů,             
spin-offů apod.). Ohledně vědeckých výkonů a jejich chybného vykazování vznesl prof. Štětina            
na zasedání dotaz, jakým způsobem pokračuje úprava informačního systému, aby se situace            
zlepšila. Prorektor Hruška odpověděl, že řešení bude. 

Doc. Roupec a RNDr. Popela se účastní zasedání RVŠ, informace byly senátorům zaslány mailem. 
 
 
 
ad 4) Vzpomínka na události listopadu 1989 
 
Přímý účastník událostí 17. listopadu 1989, prof. Janíček, přiblížil senátorům ve své prezentaci, jak              
probíhala Sametová revoluce na FS VUT v Brně. (Jeho publikace “Střípky nejen ze Sametu ´89 je k                 
dispozici na týmovém disku). 
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ad 5) Schválení Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v              
bakalářských studijních programech v akademickém roce 2020/2021 
 
Proděkan Bednář uvedl, že Pravidla projednala studijní komise a legislativní komise. Na základě             
připomínek LK byly provedeny drobné formální úpravy, dále byl na doporučení Rektorátu VUT             
upraven termín pro přijetí uchazečů do studijních programů v anglickém jazyce z konce května na               
konec dubna, důvodem je větší časový prostor pro vyřízení formálních náležitostí. 
Ing. Konečná uvedla, že SK neměla ke směrnici žádné zásadní připomínky, formální opravy byly na               
základě jejích připomínek do směrnice zapracovány. 
RNDr. Dvořák uvedl, že připomínky LK byly akceptovány, žádné další výhrady komise ke směrnici              
nemá. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje směrnici děkana “Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke               
studiu v bakalářských studijních programech v akademickém roce 2020/2021” ve znění ze dne 21. 11.               
2019. 
Hlasování: pro: 21  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
 
ad 6) Schválení Pravidel pro přijímací řízení a podmínek pro přijetí ke studiu v              
navazujících magisterských studijních programech v akademickém roce 2020/2021 
 
Ing. Konečná uvedla, že připomínky studijní komise byly do směrnice zapracovány, žádné další             
výhrady komise ke směrnici nemá. 
RNDr. Dvořák uvedl, že k této směrnici neměla legislativní komise žádné připomínky. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje směrnici děkana “Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke               
studiu v navazujících magisterských studijních programech v akademickém roce 2020/2021” ve znění            
ze dne 21. 11. 2019. 
Hlasování: pro: 21  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
 
ad 7) Schválení Pravidel pro přijímací řízení v doktorských studijních programech na            
FSI VUT v Brně pro akademický rok 2020/2021 
 
Studijní komise směrnici projednala, byly upřesněny některé pojmy, zásadní připomínky komise           
neměla. 
Doc. Pantělejev uvedl, že komise pro vědu a výzkum měla drobné připomínky, které byly              
akceptovány. 
 
Usnesení: AS FSI schvaluje směrnici děkana “Pravidla pro přijímací řízení v doktorských studijních             
programech na FSI VUT v Brně pro akademický rok 2020/2021” ve znění ze dne 21. 11. 2019. 
Hlasování: pro: 21  proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
 
ad 8) Předložení Pravidel pro organizaci studia na fakultě 
 
Proděkan Fuis informoval senátory, že potřeba upravit Pravidla pro organizaci studia vyplynula z             
auditu rektorátu, který odhalil některé nesrovnalosti mezi studijními předpisy fakulty a rektorátu. V             

3/5 
 



  
 
 

souladu se Studijním a zkušebním řádem byla Pravidla rozdělena na 3 části, nesrovnalosti byly              
odstraněny a bylo provedeno několik formálních změn. 
Prof. Štětina se otázal, proč v Pravidlech je uváděn ředitel ústavu (např. u rozhodování o prodloužení                
zkouškového období), když ve SZŘ všechny pravomoci připadají garantu programu. 
Proděkan Bednář přislíbil, že záležitost prověří. 
 
 
 
ad 9) Konečné projednání Zprávy o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských            
studijních programech za LS 2018/2019 
 
Proděkan Fuis informoval senátory, že do Zprávy byly zapracovány připomínky studijní komise (byl             
doplněn chybějící ústav a přidány dva grafy), dále ještě budou provedeny drobné opravy formálního              
charakteru. 
Ing. Konečná uvedla, že po akceptování jejích připomínek nemá studijní komise žádné další výhrady.              
Do dalších let má SK další návrhy na změny, které budou projednány s panem proděkanem. 
 
Usnesení: AS FSI projednal Zprávu o hodnocení výuky v bakalářských a magisterských studijních             
programech za LS 2018/2019 a nemá další připomínky. 
Hlasování: pro: 22  proti: 0 zdržel se: 0 
 
 
 
ad 10) Schválení zástupců do komisí pro výběrová řízení 
 
Výběrové řízení na pozici odborného asistenta na ÚST: 
Zástupce FSI doc. Blecha 
Náhradník doc. Knoflíček 
Hlasování: pro: 19 proti: 0 zdržel se: 2 
Výběrové řízení na 4 pozice vědeckých pracovníků na ÚADI: 
Zástupce FSI doc. Blecha 
Náhradník doc. Knoflíček 
Hlasování: pro: 20 proti: 0 zdržel se: 1 
Výběrové řízení na pozici odborného asistenta na ÚVSSR: 
Zástupce FSI doc. Pantělejev 
Náhradník doc. Pacal 
Hlasování: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 1 
 
 
 
ad 11) Schválení termínů a programu příštích zasedání 
 
Návrh termínu 18. zasedání je úterý 17. 12. 2019 v 15.00 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Plán oslav 120. výročí FSI 
- Prezentace studentských spolků 

Hlasování: pro: 18 proti: 0 zdržel se: 4 
 
Návrh termínu 19. zasedání je čtvrtek 6. 2. 2020 ve 14.00 v zasedací místnosti děkana. 
Program:  
- Předložení Pravidel rozdělení finančních prostředků  

Hlasování: pro: 21 proti: 0 zdržel se: 1 
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ad 12) Různé 
 
Prof. Spousta informoval o založení Akademického fóra VUT, bližší informace byly senátorům zaslány             
před zasedáním a jsou přílohou tohoto zápisu. 
 
 
 
 
 
 
Poté bylo zasedání ukončeno. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Verifikoval:   
předseda AS FSI          předsedkyně SK AS FSI  
doc. Ing. Tomáš Návrat, Ph.D.         Ing. Petra Kosová   
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
  
 
zapsala: Brigita Rohovská 
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Příloha 
 

 

Akademické fórum VUT - Výzva k připojení 

Vážené kolegyně, kolegové, studentky a studenti, 

obracíme se na Vás s informací o iniciativě usilující o založení Akademického fóra VUT (AF VUT) –                                 
neformální platformy sdružující všechny členy akademické obce, kteří mají upřímný zájem na rozvoji                         
Vysokého učení technického v Brně v souladu s jeho historickými tradicemi a současnými i                           
budoucími výzvami. Budeme rádi, když se k této iniciativě také připojíte. 

Proč vznikáme? 

V letošním roce slavíme 30. výročí listopadových událostí, během nichž se naše republika navrátila                           
do společenství demokratických států. Univerzity tak mohly zahájit zdlouhavý proces obnovy a                       
rozvoje plnohodnotného, svobodného vysokoškolského vzdělávání podle mezinárodních standardů               
a tak odstraňovat deformace způsobené více než čtyřicetiletým působením komunistického režimu.                     
VUT se během této doby změnilo k nepoznání, vyrostly nové budovy a zařízení učeben a laboratoří                               
doznalo podoby, o které se nám během totalitních časů mohlo jenom zdát. Za to vděčíme nejen                               
vedení VUT a jednotlivých fakult, ale zejména všem pracovníkům VUT. Je nutné však i objektivně                             
přiznat, že v této oblasti nejsme výjimeční a že podobný rozvoj zaznamenaly i jiné univerzity a                               
výzkumné ústavy nejen v ČR, ale v celém světě. 

VUT má solidní a moderní materiálně technickou základnu, často srovnatelnou s kvalitními                       
univerzitami v zahraničí, což spolu se zkušenými odborníky, velkým množstvím mladých a                       
talentovaných akademických pracovníků a studentů vytváří potenciál pro konkurenceschopný rozvoj                   
univerzity. 

Bohužel jsme na základě řady signálů a také vlastní zkušenosti nuceni konstatovat, že naše                           
univerzita nevzkvétá úměrně tomuto potenciálu a dokonce začíná v řadě parametrů zaostávat za                         
předními českými univerzitami, nemluvě pak o těch zahraničních. Je tedy třeba, abychom nebyli                         
lhostejní a hledali cesty, jak uvedený vývoj společně napravit a napomoci tak pozitivní změně.                           
Založení AF VUT je jednou z aktivit, jejichž cílem je přispět ke společnému řešení popsaného stavu.  

Proč je tomu tak? 

To je otázka, která si zaslouží poctivé a sebekritické hledání skutečných příčin tohoto stavu a metod                               
jejich odstraňování. Nejhorší by bylo si namlouvat, že věci jsou v pořádku, univerzita se vyvíjí                             
správným směrem a pouze někdo „tam venku“ nám nepřeje a poškozuje nás. 

Skutečných příčin může být jistě celá řada: pocit sebeuspokojení z dosažené úrovně a s tím spojená                               
malá motivace ke špičkovému výkonu, přetrvávající umenšování významu výzkumu na půdě                     
univerzity, nedostatek dialogu napříč akademickou obcí, „zapouzdření“ jednotlivých částí univerzity v                     
důsledku přílišné institucionalizace, nezájem o věci celouniverzitní a jejich spravování (my versus                       
oni), který vede k nadřazování partikulárních zájmů jednotlivých součástí nad zájem VUT jako celku,                           
a další. 

Domníváme se však, že tyto dílčí příčiny mají jeden společný jmenovatel. Jde o to, že jsme dosud                                 
společně nenašli odvahu jednoznačně deklarovat ambiciózní dlouhodobý cíl VUT, totiž zařadit se                       
mezi špičkové evropské a světové technické univerzity. 

K této odvážné vizi je nejen nutné se v zájmu žádoucího rozvoje univerzity explicitně přihlásit, ale                               
rovněž je třeba vypracovat i návaznou, konkrétní a realistickou strategii stanovující procesy vedoucí                         
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k naplnění této vize během 10 - 15 let. Nezbytně nutnou podmínkou k dosažení tohoto náročného                               
cíle, hodného tradic a jména VUT, však je, aby se s ním ztotožnila univerzita jako celek, zejména pak                                   
co nejširší akademická obec, a přijala ji neformálně za svou. Každý odpovědný člen obce, zejména                             
pak vedoucí pracovník, by měl mít na mysli zájem celku a posuzovat věci „z vyšší perspektivy“.                               
Koneckonců to lze přirovnat k principu fungování bohatších společností: „čím lépe je na tom celek,                             
tím lépe se má každý jednotlivec“. Bez tohoto ztotožnění se a skutečného zájmu bude představa                             
VUT jako přední evropské univerzity pouze planou proklamací. 

Jak pomoci? 

Pojďme se společně zamyslet s vedením univerzity, součástmi i pracovišti, odborníky a osobnostmi                         
v rámci VUT i mimo VUT, a pomozme formou aktivit AF VUT přispět k nalezení cesty, jak tento stav                                     
změnit a jak příslušné věci v dlouhodobém, částečně i ve střednědobém výhledu zlepšit. AF VUT                             
touto činností nechce vytvářet paralelní struktury ke stávajícím oficiálním orgánům univerzity, ale                       
bude reprezentovat neformální, nezávislé sdružení aktivizující akademickou obec VUT napříč jeho                     
částmi za účelem naplnění jeho dlouhodobých cílů. VUT si zaslouží tuto naši iniciativu. 

Jak se zapojit? 

Svůj předběžný zájem o činnost v AF VUT prosím vyjádřete registrací ve formuláři níže. 

https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQLSco8QPqeZUQVI459bA0Og9Iu13stxY6PbRjycH5oWY9
YT1hFg/viewform 

Ustanovující schůze AF VUT proběhne 27. 11. 2019 od 16.00 hod. na rektorátu VUT. 

Těšíme se na Vaši spolupráci. 

 

V Brně 18. 11. 2019 za iniciátory založení AF VUT: 

prof. RNDr. Tomáš Šikola, CSc.; FSI VUT, CEITEC VUT 

Ing. Pavel Krečmer, Ph.D; CEITEC VUT 

prof. RNDr. Radim Chmelík, Ph.D.; FSI VUT, CEITEC VUT 

prof. RNDr. Jiří Spousta, Ph.D.; FSI VUT, CEITEC VUT 

prof. RNDr. Petr Dub, CSc.; FSI VUT, CEITEC VUT 

doc. Ing. Radek Kalousek, Ph.D.; FSI VUT, CEITEC VUT 

Ing. Peter Dvořák, Ph.D.; FSI VUT, CEITEC VUT 

prof. RNDr. Michal Kotoul, DrSc.; FSI VUT 

prof. Ing. Petr Stehlík, CSc., dr. h. c.; FSI VUT 

prof. Ing. Jiří Burša, Ph.D.; FSI VUT 

prof. RNDr. Josef Šlapal, CSc.; FSI VUT 

prof. RNDr. Jan Čermák, CSc.; FSI VUT 

prof. Dr. Ing. Zbyněk Raida, FEKT VUT 

prof. Ing. Ivo Provazník, Ph.D.; FEKT VUT 
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prof. Ing. Jaroslav Koton, Ph.D.; FEKT VUT 

doc. Ing. Petr Fiedler, Ph.D.; FEKT VUT 

prof. Ing. Lukáš Sekanina, Ph.D.; FIT VUT 

doc. Dr. Ing. Jan Černocký; FIT VUT 

doc. RNDr. Anna Putnová, Ph.D., MBA; FP VUT 

prof. Ing. Vojtěch Koráb, Dr., MBA; FP VUT 

prof. RNDr. Vladimír Čech, Ph.D.; FCH VUT 

prof. RNDr. Josef Jančář, CSc.; FCH VUT 
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